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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE POBLE-SEC 

 

Data: 25 d'octubre de 2021, 18.00 h 

Lloc: Centre Cultural Albareda, C/ Albareda 22 presencial i virtual       

http://interpret.salavirtual.barcelona.cat/11---Consell-Barri-03---Districte-Sants-Montjuïc-

25102021-1800-C564 

 

Presideixen el Consell: 

Sr. Marc Serra,    Regidor del Districte de Sants-Montjuïc 

Sra. Susanna Crespo,  Vicepresidenta del Consell de Barri del Poble-sec 

Sra. Carolina Lòpez  Consellera del barri del Poble-sec 

Sr. Eudosio Gutierrez  Conseller del barri del Poble-sec 

Sra. Aida Guillem  Gerent del Districte Sants-Montjuïc 

 

Consellers/es: 

Sr. Jaume Gaixas,  GMD BeC 

Sra. Ling Ling Masferrer, GMD ERC 

Sr. David Labrador,   GMD Cs 

Sra. Georgina Làzaro  GMD JxCat 

 

Representants d’entitats assistents: 

Coordinadora d'Entitats de Poble-sec 

Taller Artesà 

AVV Poble-sec 

Associació Casa de la Premsa 

 

Tècnics/ques municipals: 

Sra. Maria Rengel,    Cap de la Direcció de Serveis a les Persones i al Territori del 

Districte de Sants-Montjuïc 

Sr. Gerard Lillo,     Tècnic de participació del Districte de Sants-Montjuïc 

Sra. Montse Corrales,   Direcció de Serveis a les Persones i al territori del Districte de 

Sants-Montjuïc 

Sra. Anna Llidó,     Direcció de Serveis a les Persones i al territori del Districte de 

Sants-Montjuïc 

Sr. Xavier Martín,   Responsable del Pla d'Actuació del Parc Montjuïc 

Presència de la persona referent d’EPB al barri del Poble-sec. 

 

Total d’assistents: 45 persones aproximadament 

 

Ordre del dia 

1. Informe del Regidor 

2. Canvis de mobilitat a Montjuïc 

3. Valoració Viu Montjuïc 

4. Projecte A taula 

5. Torn obert de paraules 

 

 

 

http://interpret.salavirtual.barcelona.cat/11---Consell-Barri-03---Districte-Sants-Montjuïc-25102021-1800-C564
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1. Informe del Regidor 

 

Susanna Crespo, vicepresidenta del Consell de Barri, dóna la benvinguda i explica el 

funcionament de la sessió i l'ordre del dia. Dóna pas al Regidor del Districte, Marc Serra. 

 

Marc Serra comença explicant que el mandat municipal actual compta amb una novetat molt 

important al Poble-sec: per primera vegada hi ha Pla de Barris. Això suposa una inversió de 

més de 10 milions d'euros, que s'està definint mitjançant un procés participatiu. Comparteix 

com es desenvoluparà el Pla de Barris als mesos vinents:  

 

Obres:  

Reurbanització del C/ Piquer. L'obra està licitada i el projecte acordat i treballat amb els veïns. 

S'ampliaran voreres, es traurà una línia d'aparcament i es reformarà totalment. L'objectiu és 

que esdevingui un eix comercial i un espai de passeig. Les obres començaran en pocs mesos. 

  

Jardins de les Hortes de Sant Bertran. Actualment estan en situació de risc de degradació. 

S'està treballant un projecte per a fer-los nous i revitalitzar la zona del mirador del Poble-sec. 

Es vol que l'espai de gossos pugi al mirador i que les dues parts dels jardins puguin unir-se i 

esdevenir un parc en condicions. Ja hi ha un procés participatiu en marxa, amb un equip 

redactor contractat i l'obra ja està dotada pressupostàriament. Començarà al llarg del 2022. 

 

Hort de la Font Trobada: S'ampliarà l'hort i es reformarà el camí per a fer-lo més ample, 

accessible i més ben il·luminat. 

 

Plaça de Margarida Xirgu: es volen canviar els usos actuals i que passi de ser una zona 

d'aparcament de vehicles a una plaça per al barri, que puguin gaudir els veïns i veïnes. 

S'iniciarà un procés participatiu al novembre.  

 

Explica que el Pla de Barris també té un vessant d'intervenció sociocomunitària.  

 

Escola Jacint Verdaguer i Escola Poble-sec: S'està treballant de forma prioritària. S'ha reforçat 

l'equip docent amb educadors a totes dues i s'ha incorporat un gestor emocional a l'Escola 

Jacint Verdaguer. 

 

Biblioteca: Ha estat oberta al mes d'agost amb pressupost del Pla de Barris per facilitar el seu 

ús als veïns i veïnes. 

 

Menjallibres: Activitat extraescolar, en marxa des del 4 d'octubre, enfocada a reforçar la lecto-

escriptura dels alumnes de 3r i 4t de Primària de les escoles Jacint Verdaguer i Poble-sec. 

 

Concilia: Servei gratuït de canguratge municipal destinat a millorar la conciliació de les famílies 

amb infants del barri. Ha funcionat molt bé durant la primavera i ara s'amplia. 

 

Marc Serra explica que al Poble-sec hi ha molt poc terreny d'equipament disponible, ja que tot 

el que hi havia es troba edificat. Aquest fet implica que s'han de fer modificacions urbanístiques 

que demanen arribar a pactes amb propietaris privats.  
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Residència d'estudiants a Paral·lel: Sòl privat. Des de l'Ajuntament s'ha explicat a la propietat 

que hi ha necessitat d'equipaments i s'ha arribat a un acord perquè part de la planta baixa (200 

m²) esdevingui un equipament: serà una possible ubicació per a un equipament juvenil 

llargament reivindicat. 

 

Fira de Montjuïc: Els pavellons estan construïts sobre sòl municipal, amb una cessió que 

finalitza el 2025. L'Ajuntament i la resta d'actors involucrats (Generalitat, Ajuntament de 

l'Hospitalet, Cambra de Comerç, etcètera) han decidit que es vol renovar l’activitat de la Fira, 

però repensar l’ús de tot l’espai actual que ara ocupa a la Pl. Espanya. El 4 de novembre 

s'iniciarà el procés participatiu, que es vol acabar a principis de gener i que pot significar que 

s'acabi guanyant habitatge o equipaments per al barri. 

 

Tres Xemeneies: Hi ha edificis sense ús de fa molt temps, propietat d'un fons d'inversió. La 

catalogació actual és de "serveis tècnics" (per allotjar maquinària associada a infraestructures). 

El projecte que vol arrencar la propietat només és possible si es modifica el pla urbanístic: això 

suposa una oportunitat d'arribar a un acord que podria permetre recuperar algun edifici, 

remodelar la plaça i construir habitatges. Es convocaran sessions participatives a mitjans de 

novembre, on també hi haurà un representant de la propietat per a explicar el seu projecte. 

 

Finalment, conclou la seva intervenció mencionant el fenomen de les concentracions nocturnes 

de joves al carrer. Explica que hi ha un equip d'educadors de 21.00 h a 2.00 h i que, des del 9 

de setembre, ha ampliat l'horari fins a les 3.00 h: treballen a zones on hi ha problemes de 

soroll, també derivats de l'oci nocturn, com l'Avinguda Paral·lel, Blai, Blesa, Blasco de Garay, 

Nou de la Rambla, Bella Dorita, Plaça dels Ocellets, Passeig de Montjuïc, Poeta Cabanyes i 

Vilar i Vilar. A més del vessant educatiu, la solució també passa per la Guàrdia Urbana: 

s'acaben d'incorporar 200 nous agents que milloraran la capacitat de resposta a les trucades 

del veïnat. 

 

Marc Serra dóna pas al torn de preguntes sobre aquest punt. 

 

Intervenció Pregunta 

Veïna demana: 

· Saber qui és la propietat la plaça i els jardins 

de les Tres Xemeneies. Denuncia que és un 

espai on només hi ha deixadesa i 

delinqüència i que s'hi podrien ubicar 

equipaments. 

· Demana més presència policial i més 

incidència amb els espais conflictius com el C/ 

Piquer i entorns. 

· Saber si als edificis de Tres Xemeneies s'hi 

podrien ubicar oficines d'alguna empresa. 

Marc Serra agraeix el to de les intervencions i 

la preocupació per l'estat del barri.  

 

Explica que el parc de les Tres Xemeneies és 

propietat de l'Ajuntament, que té 

responsabilitat sobre què passa. Però, des 

d'un punt de vista urbanístic, és zona verda i 

no zona d'equipament. La forma de generar 

un equipament és arribant a un acord amb el 

promotor de l'edifici. També es començarà  un 

procés participatiu. Comunica que això no vol 

dir que no es pugui intervenir per millorar la 

plaça: ara bé, al mandat Trias es va renovar la 

plaça gastant molts diners públics sense 

solucionar els problemes de la zona. 

Considera que el que pot ajudar a dinamitzar 

la plaça és que els edificis tinguin activitat 



 
Districte Sants-Montjuïc 
Direcció Serveis a les Persones i al Territori 
Creu Coberta, 104 
08014 Barcelona 
T. 93 2915282 
 

  
 Acta del Consell de Barri del Poble-sec. 25 d'octubre del 2021 4 

Intervenció Pregunta 

econòmica i que hi hagi un equipament a la 

planta baixa. El promotor vol fer-hi oficines, 

però s'ha de tenir en compte que la seva 

intenció és fer-hi negoci, tot i que està obert 

que s'hi faci un procés participatiu perquè això 

també reverteixi al barri. 

Veïna demana saber: 

· Si la Guàrdia Urbana també té en compte la 

plaça Navas. 

· Critica que al C/ Olivera s'estan perdent  les 

botigues antigues perquè s'estan donant 

llicències per a comerços nous.  

· Denuncia que el C/ Concòrdia és per a 

vianants, però circulen patinets, bicicletes i 

automòbils amb excés de velocitat. A més, 

critica que tots els locals s'han convertit en 

habitatges i que no hi ha comerços. 

Susanna Crespo respon que aquestes 

preguntes es tractaran al punt 5 de l'ordre del 

dia. 

 

Marc Serra afegeix que es contestarà després 

i recorda que s'incorporen 250 agents nous de 

la Guàrdia Urbana i que es notarà més 

capacitat de resposta. 

Veïna, membre de la Comissió de Seguiment 

de Font de la Guatlla: 

· Felicita el consorci Ajuntament-Generalitat 

per l'Escola Jacint Verdaguer. 

· Vol saber si el veïnat de Font de la Guatlla 

tindrà alguna opció sobre els terrenys de la 

Fira de Barcelona que també limiten amb el 

seu barri. 

Marc Serra respon que els veïns i veïnes de 

Font de la Guatlla estan també convocats al 

procés participatiu de la Fira. Afegeix que li 

agradaria que d'aquest procés sortís algun 

equipament per al barri, per exemple, la 

ludoteca que fa temps que és una demanda 

veïnal. 

Veïna demana: 

· Saber si està pressupostat l'arranjament del 

C/ d'Elkano des de Margarit. 

· Explica que a la plaça del Setge, les voreres 

de Concòrdia i Terrades són molt estretes i 

que els vehicles obstaculitzen la visibilitat. 

Caldria solucionar-ho. 

Marc Serra respon que les dues intervencions 

mencionades són prioritàries, malgrat que les 

obres no començaran aviat. Sobre el primer 

arranjament, de Margarit a plaça de les 

Navas, és mostra d'acord que la situació és 

terrible i s'ha demanat que es comenci a 

redactar el projecte. Pel que fa a la plaça del 

Setge, explica que hi ha un projecte del 

mandat passat que implica renovar la plaça i 

les voreres. Arrencarà quan hi hagi 

disponibilitat pressupostària: no està previst a 

curt termini. 

 

 

2. Canvis de mobilitat a Montjuïc 

 

La vicepresidenta del Consell de Barri dóna pas a Xavier Martín, Responsable del Pla 

d'Actuació del Parc Montjuïc. 

 

Xavier Martín explica que al MPGM del 2014 ja s'havia treballat el pla de mobilitat de Montjuïc, 

recuperant-se i ampliant-se el 2019 amb el nou Pla d'Actuació. Aquestes qüestions s'han 
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treballat al Consell de la Muntanya de Montjuïc, però cal informar els barris limítrofs del seu 

contingut. Comunica que el dia 15 de novembre hi ha reunió del Consell de la Muntanya de 

Montjuïc i que allà es vol verificar el pla i les seves propostes per tal de veure si es pot engegar. 

 

Xavier Martín comparteix presentació en pantalla (que es penjarà al web) i explica els objectius 

de l'MPGM i el Pla d'Actuació de la Muntanya de Montjuïc. Destaca que una acció que s'ha vist 

necessària és millorar el transport públic. Una de les primeres mesures ja és efectiva i 

consisteix en modificacions del bus 150: abans sortia de Maria Cristina; ara surt de pl. 

Espanya, puja per carrer Lleida i no hi ha parada final al Castell, ja que ara la línia és circular.  

Per altra banda, hi ha una proposta de nova parada del bus 23 al C/ Jocs del 92 - Pedrera del 

Mussol per tal de tenir una parada d'accés molt a prop del barri de Can Clos. 

 

Explica que s'han realitzat comptatges de vehicles i s'ha detectat que molts cotxes passen per 

la Muntanya de Montjuïc per fer drecera cap a altres indrets, fet que es vol evitar. Aquest efecte 

puja del 12,1% els caps de setmana a un 37,8% entre setmana. Per tal d'evitar aquest 

fenomen, s'implementaran  tres trams exclusius on estarà prohibit el pas excepte per a 

busos, transports col·lectius, serveis, taxis i bicicletes: al C/ Jocs del 92 i C/ Segura, al Passeig 

Olímpic i a l'Av. Miramar. Funcionaran de 7.00 h a 19.00 h, excepte en determinades situacions 

especials, com fires, concerts o esdeveniments excepcionals. Destaca que els barris de la 

Marina: el Polvorí i Can Clos tenen entrades i sortides sense cap mena de problemes. Informa 

que s'enviaran fitxes a cada equipament de la Muntanya de Montjuïc perquè tant treballadors 

com usuaris tinguin clar com accedir, sigui caminant, en transport públic o en vehicle privat. 

També s'està actualitzant senyalització de tota la muntanya, tant per vianants com per vehicles. 

 

Explica que el Pla de Mobilitat actual és un primer pas: queden moltes coses per fer. 

Segurament, una de les més clares i reivindicades és el carril bici, que ja s'està estudiant. Es 

farà una prova pilot del Pla, s'avaluarà i si es veiés que no funciona es faria una passa enrere. 

 

Marc Serra explica que es tracta d'un pla a 10 anys vista, amb l'objectiu de millorar la mobilitat i 

la seguretat de la muntanya. Segurament que les mesures actuals no suposaran un gran canvi, 

però és un missatge: es fa tota la senyalització nova perquè quedi clar que Montjuïc és un parc, 

és una zona verda i no un circuit de competició de cotxes.  

 

Dóna pas al torn de preguntes sobre aquest punt. 

 

Intervenció Pregunta 

Veí demana: 

· Si s'instal·laran més aparcaments per a 

bicicletes. Considera que hi ha un gran dèficit 

a Montjuïc i també al barri de Poble-sec. 

Marc Serra respon que és una bona proposta i  

que és fàcil d'executar. S'estudiarà per veure 

on es podrien ubicar. 

Veïna demana: 

· Si s'ha pensat realment on aniran a parar els 

11.000 vehicles que hi circulen cada dia, 

considerant que el trànsit a la zona ja és molt 

elevat. 

· Si la gent del barri que no pot anar en 

bicicleta, podrà anar-hi en el seu vehicle, 

Marc Serra respon que no es prohibirà a ningú 

pujar en cotxe a la muntanya de Montjuïc i 

que no es trauran aparcaments. 
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Intervenció Pregunta 

considerant que el transport públic no 

funciona bé. 

· Que es facin més aparcaments per a cotxes. 

· Més neteja a la muntanya, hi ha moltes fulles 

seques. 

· Que s'asfalti el carrer de la Guàrdia Urbana 

fins a la Font de Montjuïc. 

Veí expressa: 

· Preocupació perquè es vol baixar la 

contaminació a Montjuïc, però es desvien els 

cotxes cap a la ronda contaminant allà. 

· Demana si es podria fer una excepció per als 

veïns dels barris limítrofs. 

Marc Serra respon que no es descarta  l'opció  

que els veïns hi puguin passar de forma àgil. 

Es vol avançar amb acords i sense 

imposicions: tot es pot estudiar i revisar. 

Considera que tothom està d'acord que 

Montjuïc no pot ser la drecera de tota la gent 

de la ciutat: és una muntanya verda. 

Veí de l'AVV Poble-sec: 

· Explica que hi ha consens a baixar el trànsit 

a la muntanya. Però recorda que s'havien fet 

propostes prèvies per a millorar-ne l'accés: 

augmentar l'horari del funicular de Montjuïc, 

integrar el bitllet del telefèric amb la resta de 

transports o ampliar l'horari del bus 150 per a 

correspondre's amb els horaris dels 

equipaments. 

· Explica que al C/ Lleida s'està incrementant 

molt el trànsit a causa de l'actuació que s'ha 

fet amb el bus 150. Cal tallar el bypass 

d'aquest carrer. 

· Critica que circulen molts vehicles 

d'autoescola a la muntanya. Caldria parlar 

amb la DGT perquè la zona no sigui un circuit 

de pràctiques. 

· Denuncia les competicions nocturnes de 

cotxes i es pregunta qui controlarà que es 

compleixen les noves mesures, ja que falta 

Guàrdia Urbana. 

Marc Serra respon que s'està millorant el 

transport públic. Explica que això implica que 

passin més autobusos, tal com s'està 

assenyalant des dels veïns del C/ Lleida. La 

qüestió del funicular s'està treballant, però no 

depèn exclusivament del districte: la millora de 

la connexió del funicular es podria vincular als 

fons europeus. 

Sobre les curses il·legals, explica que la 

Guàrdia Urbana té constància que s'hi fan a 

qualsevol hora del dia. Els cartells potser no 

canviaran la mobilitat de la muntanya, però 

són un missatge clar. El Pla de Mobilitat 

tampoc serà immediat, s'ha presentat al 

Consell de Barri per anar-lo treballant. 

Pel que fa a les autoescoles, hi ha una 

concessió, de fa molts anys, que durarà fins al 

2027: el terreny cedit és tan gran que hi 

operen escoles de tota la ciutat. S'està 

treballant amb la DGT perquè vagin entenent 

la nova visió de mobilitat, però fins al 2027 no 

es podrà modificar. 

Veí pregunta: 

· Si a més del comptatge del nombre de 

vehicles, s'ha fet també un estudi sobre 

contaminació i l'impacte real d'aquest trànsit. 

 

 

Xavier Martín afegeix que aquest procés es presentarà a altres Consells de Barri del districte, 

que s'incorporaran totes les propostes que es facin i el dia 15 de novembre s'intentarà arribar a 

un punt de consens. La idea seria posar-ho en marxa a principis de desembre, però això està 

pendent d'arribar a acords.  
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3. Valoració Viu Montjuïc 

 

Xavier Martín explica que el projecte "Viu Montjuïc, el Parc de la Cultura" té l'objectiu de 

potenciar la muntanya com a eix cultural adreçat als veïns de la ciutat. La iniciativa, impulsada 

pels 22 equipaments culturals de la muntanya i a través d'una comissió de treball del Parc de la 

Muntanya de Montjuïc, es va acordar amb el Districte Sants-Montjuïc, la Direcció General de 

Turisme i l'Institut de la Cultura. 

 

Destaca que s'ha ofert una setantena d'activitats, amb oferta variada, una majoria d'activitats 

gratuïtes i amb portes obertes de tots els equipaments per a redescobrir i conèixer la muntanya 

des del seu vessant cultural. Comparteix presentació en pantalla. Recalca que molts 

equipaments no havien mai col·laborat mai entre ells i aquesta ha sigut una bona oportunitat 

per a generar sinergies i compartir dificultats i problemes que afronten els diversos 

equipaments. Com a autocrítica, expressa que es vol ampliar la xarxa per a la següent edició: 

que estiguin més presents els centres cívics, les biblioteques i la cultura de barri. 

 

Destaca positivament que han passat més de 40.000 persones per la pàgina web i que les 

entrades disponibles es van esgotar a la mitja hora de posar-les online. En total, han passat 

més de 37.000 persones per la Muntanya de Montjuïc amb totes aquestes activitats, que són 

xifres similars a les de la Nit dels Museus. Finalment, el pressupost total d'aquesta iniciativa ha 

sigut de 160.000 €, 125.000 € dels quals provenien de l'impost de la taxa turística. Conclou fent 

una valoració molt positiva del projecte, valorant la gran quantitat d'esforç que s'hi ha posat, els 

resultats i que s'ha pogut posar el focus mediàtic sobre la Muntanya de Montjuïc per un motiu 

positiu.  

 

Dóna pas al torn de preguntes sobre aquest punt. 

 

Intervenció Resposta 

Veïna pregunta: 

· Si es van penjar cartells al carrer amb les 

activitats. 

Xavier Martín respon que es van fer cartells, 

es van penjar banderoles als carrers, va sortir 

en premsa i a TV3. 

 

Marc Serra respon que el pròxim any es farà 

amb més activitats i més difusió. 

 

 

4. Projecte A taula!  

 

La Vicepresidenta del Consell de Barri dóna pas a Judith Balasch, coordinadora del Projecte a 

Taula. 

 

Judith Balasch agraeix l'oportunitat  i explica que al Centre Cívic El Sortidor hi treballa un equip 

de 7 persones. Comparteix presentació i explica que és una eina de transformació social a 

través de la gastronomia i de la cuina. La voluntat del projecte és bastant activista: si tenim les 

condicions materials que ho permetin, mengem 3 o 4 cops al dia. Aquest fet implica un munt de 

factors els àmbits ambiental, de salut o de justícia social. L'objectiu del projecte és intentar fer 

el món una mica més just, més sostenible i habitable a través d'activitats com tallers de cuina, 
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demostracions culinàries, exposicions, etcètera. La idea és que la cuina sigui l'excusa per 

parlar de moltes més coses. 

 

Explica que actualment l'alimentació està molt delegada a la indústria alimentària: l'objectiu del 

projecte és compartir eines i recursos, per estar més empoderades, a partir de diverses línies 

de treball. La cuina del Sortidor és un espai de relació, de trobada, de diàleg i de cures. 

 

Destaca que Barcelona ha sigut la Capital de l'Alimentació Sostenible: des del Centre Cívic del 

Sortidor s'ha col·laborat impulsant tres línies de treball. El 2021 s'han fet diversos cicles 

d'activitats, treballant molt amb entitats del territori: segurament s'editarà un llibret amb les 

experiències i conclusions derivades d'aquest treball. 

 

De cara al 2022 està previst recuperar moltes activitats que es feien abans de la pandèmia, 

com la calçotada popular o el projecte de l'Escola A Taula (que es feia amb els infants de les 

escoles Poble-sec i Jacint Verdaguer). També s'han engegat col·laboracions com la de Menja't 

Montjuïc, que es vol reactivar de cara el febrer del 2022. Finalment, recorda que a més dels 

projectes culturals també hi ha una cuina disponible per a projectes socials: de moment, l'estan 

fent servir la Residència Tres Pins i la Fundació Sant Joan de Déu. 

 

 

5. Torn obert de paraules. 

 

La vicepresidenta del Consell de Barri dóna pas al torn d'intervencions i preguntes. 

 

Intervenció Resposta 

Veïna: 

· Expressa preocupació per la dificultat que 

afronten les persones sense sostre. Demana 

saber quins recursos i quines estratègies 

d'intervenció es destinaran per a millorar la 

vida d'aquestes persones. 

· Expressa inquietud pel fet que alguns carrers 

s'estan pacificant, però no hi ha comerços als 

baixos, sinó habitatges. Té constància que 

l'Ajuntament està adquirint locals per destinar-

los a l'habitatge. Demana saber com es farà 

per a respondre a les necessitats del barri. 

· Vol saber en què consisteix el pla de neteja 

de Barcelona i com es reflecteix al barri. 

Marc Serra respon que els recursos per a les 

persones sense llar són equipaments socials. 

S'intervé amb Serveis Socials, neteja i 

Guàrdia Urbana. Al Poble-sec cada dia a les 

6.00 h passen la Guàrdia Urbana i els serveis 

de neteja per totes les zones on hi ha més 

persones sense llar i on hi ha dinàmica 

d'assentament i també hi van educadors 

socials. També s'hi fan passades al vespre. 

Ara bé, aclareix que el problema no se 

solucionarà amb policia ni amb equipaments 

assistencials: calen polítiques d'habitatge i cal 

regular els lloguers. Si el govern de l'Estat no 

fa la seva feina i aprova una nova llei, des de  

l'Ajuntament no es podrà arreglar el problema. 

 

Sobre els baixos com els del C/ Concòrdia, 

explica que hi ha un compromís municipal que 

implica un pressupost d'1,6 milions d'euros 

per a comprar locals al districte. Es va fer un 

concurs i els propietaris podien presentar 

ofertes, però l'Ajuntament també pot anar-hi a 

comprar directament. Recorda que si algun 
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Intervenció Resposta 

veí té un local en bon estat que està buit, el 

consistori el pot comprar per posar-lo a 

disposició, mitjançant concurs, perquè s'obrin 

nous comerços al barri. 

Pel que fa al pla de neteja de la ciutat, explica 

que el problema és que fa molts anys que 

s'està treballant amb un contracte insuficient. 

Ja s'ha adjudicat un contracte nou, que 

incorporarà 200 treballadors més, més 

màquines de neteja, nous camions més 

silenciosos i nous contenidors. Entrarà en 

funcionament el setembre del 2022. 

Mentrestant, s'ha dissenyat un pla de xoc 

dotat amb 70 milions d'euros. Finalment, 

recorda que el barri del Poble-sec té 

problemes estructurals importants: el 

clavegueram és insuficient i hi ha problemes 

de males olors. 

Veí pregunta si s'incrementarà la freqüència 

de busos al polígon de Zona Franca, després 

de reduir el trànsit de vehicles a Montjuïc. 

Marc Serra respon que una novetat és que el 

metro ja arriba al polígon de la Zona Franca. 

Pel que fa als autobusos, es mirarà, però no hi 

ha una previsió a curt termini d'ampliar-los. 

Veïna, en representació de 5 veïns del C/ Puig 

i Xoriguer denuncia que davant la Llar Pere 

Barnés hi ha una desena de persones que 

estan cada dia al carrer, de 9.00 h a 21.00 h, 

bevent alcohol, consumint drogues, embrutant 

la via pública, cridant i generant conflicte amb 

els veïns. Expressa molt malestar i 

desesperació amb la situació. Afirma que des 

del centre hi ha massa permissivitat i demana 

que es tingui en compte que hi ha una escola 

a prop i que els veïns no poden més. Demana 

que s'hi posi una paperera davant. 

Marc Serra respon que es coneix 

l'equipament, que no és públic i és gestionat 

per una entitat privada (Arrels). Hi ha 

consciència de quins usuaris hi van: persones 

sense llar de llarg recorregut, en alguns casos 

amb problemes de salut mental i alcoholisme, 

fets que dificulten molt la convivència. Afirma 

empatitzar amb el relat dels veïns. Es 

compromet a estudiar el conflicte i treballar-lo, 

iniciant una taula amb els gestors de 

l'equipament, adoptant les solucions que 

estiguin a l'abast de l'Ajuntament. Explica que 

serà difícil trobar solucions, però s'haurà 

d'intentar que l'impacte amb els veïns sigui el 

mínim possible. Es compromet a quedar-se 

amb el contacte i posar els mitjans que 

calguin. 

Veí denuncia: 

· Que el discurs inicial de Marc Serra ha sigut 

el mateix que als últims consells de barri: 

critica que s'avança molt a poc a poc i que 

sempre s'expliquen els mateixos temes. 

· Que hi ha un problema de seguretat al barri, 

que no hi ha suficients policies patrullant. A 

Marc Serra respon que si s'ha afirmat que 

s'incrementarà la Guàrdia Urbana és perquè 

és cert. Amb la nova promoció entraran 21 

nous agents al districte: 3 més al torn de matí, 

6 més al de tarda i 12 més al de nit. 
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Intervenció Resposta 

més, explica que molts agents s'han prejubilat 

o passat a oficines i que no s'incorporaran de 

forma efectiva tants com s'afirma. 

· Que hi ha un problema generalitzat 

d'incivisme a tota la ciutat i, en especial, al 

Poble-sec. 

· Que de Montjuïc ja s'havia parlat al mandat 

anterior i no s'ha fet res. 

· Que els carrers de Poble-sec es troben en 

un estat lamentable. Al C/ Mulers no està clar 

si hi ha càrrega i descàrrega o zona verda, ja 

que la pintura està molt deteriorada. 

· Que a pl. de les Navas hi ha un problema 

greu de convivència, amb persones que estan 

fins a les 8.00 h del matí bevent i els veïns 

tenint-hi conflictes. 

· Que els consells de barri no tenen suficient 

periodicitat. 

· Que hi ha un problema important 

d'ocupacions de pisos al barri. 

Veí pregunta si existeixen "fronteres" entre 

barris que impedeixen que una entitat veïnal 

pugui estar integrada a dues coordinadores 

diferents (per exemple, al Secretariat de 

Sants, Hostafrancs i La Bordeta i a la 

Coordinadora d'Entitats del Poble-sec). 

 

Veïna del C/ Blai pregunta quin pla hi ha per al 

seu carrer. Denuncia que cada dia hi ha més 

bars i terrasses i que el veïnat està cansat del 

soroll i de no poder dormir. A més, les voreres 

es troben en molt mal estat. 

 

Veïna expressa: 

· Estar molt d'acord amb la intervenció del veí 

que ha enumerat un llistat de problemàtiques 

del barri i del Consell de Barri. 

· Incomprensió pel fet que no hi hagi 

actuacions enfocades a les persones que 

infringeixen greument les normes: les festes i 

carreres il·legals a Montjuïc o les terrasses del 

C/ Blai. 

· Malestar perquè afirma que, quan es truca la 

Guàrdia Urbana per denunciar problemes, 

aquesta no fa cas. 

 

Veïna expressa: 

· Que fa 45 anys que viu al Poble-sec i que 

Marc Serra opina que la veïna té tota la raó 

pel que fa a la manca d'un casal de gent gran. 
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Intervenció Resposta 

recorda que la situació passada al barri era 

molt pitjor i que hi ha moltes coses que han 

millorat. 

· Agraïment per la tasca del servei de neteja. 

· Queixa pel fet que la gent gran del barri de la 

França Xica de la no té equipaments de cap 

mena. 

També es podria mirar de posar alguna 

instal·lació per fer activitat esportiva a l'espai 

públic. Aquests temes es poden parlar dins del 

Pla de Barris: considera que fer un circuit 

saludable al Poble-sec seria positiu. 

 

Veí del C/ Blai denuncia: 

· Que els contenidors de reciclatge i rebuig del 

seu carrer estan sempre plens. Els 

restaurants no tenen cap sistema de recollida 

de residus, hi ha 12 bars per cada tram del C/ 

Blai i és inaguantable. Demana un pla 

específic per als comerços i restaurants del 

carrer. 

· Que els pisos turístics també són un 

problema: els usuaris no tenen ni idea de com 

funciona el reciclatge i no hi ha cap cartell 

informatiu. 

· Que, amb aquestes condicions, troba 

impossible que funcioni el nou sistema de 

recollida porta a porta. 

Marc Serra explica que l'Ajuntament és 

plenament conscient del problema: quan es 

van coincidir les llicències no hi havia un pla 

d'usos. Ara  ja no es poden obrir més bars,  

però tampoc es tenen competències  per 

retirar llicències. Al passat es van fer les coses 

malament, es van donar 50 llicències de bar  i 

ara es pateixen les conseqüències. El que sí 

que es pot fer són més inspeccions: ja s'han 

posat multes i s'han retirat terrasses. 

 

Es compromet a enviar inspectors perquè es 

mirin el tema del reciclatge i dels residus. 

Explica que depenen del Departament de 

Salut de la Generalitat, però es demanarà. 

Veí denuncia la contaminació acústica que es 

genera a la Muntanya de Montjuïc a causa de 

les pistes municipals d'aeromodelisme. 

Demana solucions. 

Marc Serra respon que  es pren nota i 

s'estudiarà què s'hi pot fer per solucionar-ho. 

Veí del C/ Puig i Xoriguer: 

· Explica que el problema amb el centre de la 

fundació Arrels ja era denunciat pels veïns des 

de l'Ajuntament de CiU. Proposa que es 

traslladin les persones conflictives a la seu 

central d'Arrels, al C/ Carretes. Opina que si 

l'Ajuntament dóna 126.000 € anuals a la 

fundació, alguna cosa podrà reclamar. 

· Demana quan es trauran els pals de la llum 

del C/ Vilar i Vilar. 

· Demana una marquesina per a la parada de 

bus del barri del C/ Vilar i Vilar cantonada amb 

Puig i Xoriguer. 

Marc Serra respon que els pals de la llum de 

Vilar i Vilar els ha d'enretirar Endesa, 

l'ajuntament no pot fer-ho. Però s'ho anota.   

 

Sobre la marquesina del bus de barri, afirma 

que s'hi està treballant i recorda que tota 

aquesta zona ha millorat molt amb la 

reurbanització. 

 

Veí: 

· Critica que va enviar les seves preguntes 

amb una sèrie de dades per escrit i sembla 

que s'han perdut. 

· Vol saber quantes places d'aparcament 

s'han perdut al barri als últims 5 anys. La gent 

Marc Serra respon que al barri hi ha 

aparcament de zona verda en quantitat 

suficient. Admet que s'han fet adaptacions a la 

ciutat que han comportat perdre una miqueta 

de zona verda, però que es vol preservar 

mentre no hi hagi millores al transport 
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Intervenció Resposta 

segueix tenint cotxes i no poden desaparèixer.  

Denuncia que les terrasses dels bars i les 

escoles han tret aparcaments i critica els 

rodatges puntuals de pel·lícules i anuncis que 

també dificulten aparcar el vehicle al barri. 

metropolità de Renfe. També recorda que les 

terrasses han permès salvar 2000 llocs de 

treball durant la pandèmia: els bars generen 

economia, a falta d'alternatives millors. Però 

aquesta activitat s'ha de fer sostenible i que 

no es generin problemes per soroll i 

convivència. 

Veïna de la Comissió de Seguiment de Font 

de la Guatlla: 

· Demana saber perquè no està penjada l'acta 

de l'anterior Consell de Barri. 

· Exigeix que els polítics responsables de 

l'anterior mandat assumeixin responsabilitats 

per l'estat actual del barri 

 

Veïna del C/ Piquer: 

· Explica que fa 53 anys que viu al Poble-sec i   

afirma que mai l'ha vist tan malament com ara. 

Es mostra a favor de les ajudes i del lloguer 

social per a les famílies que ho necessiten, 

però denuncia que hi ha problemes greus amb 

les ocupacions d'immobles per part de màfies. 

· Denuncia que al C/ Piquer 26 hi ha un local 

ocupat on es trafica amb droga. Malgrat que hi 

ha un dispositiu policial matí i tarda, el jutge 

ha considerat que no hi ha motius per a 

desallotjar. Vol solucions. 

 

Veí de l'Associació Casa de La Premsa i de la 

Taula de Gent Gran: 

· Reflexiona que el Pla de Barris només té 1 

acció que mencioni directament a la gent gran 

de les 26 que desenvoluparà. Pensa que 

s'hauria d'incidir més en aquest col·lectiu, ja 

que és el més vulnerable. 

· Proposa que es potenciïn iniciatives ja 

existents d'acompanyament a les persones 

grans que viuen soles. 

· Demana que s'afegeixi una acció més que 

consisteixi a realitzar un estudi per a ubicar un 

centre de dia al barri. És conscient que depèn 

de la Generalitat, però demana que es treballi 

conjuntament. 

Marc Serra respon que encara s'és a temps 

d'incloure algunes propostes al Pla de Barris. 

Però recorda que hi ha accions, com la 

reforma del C/ Piquer o dels Jardins de les 

Hortes de Sant Bertran, que també beneficien 

a la gent gran de forma directa. Admet que 

falten equipaments i que falta un casal per a 

gent gran: però, per culpa de la falta de sòl 

públic, això s'haurà de solucionar a partir dels 

processos de la Fira o dels edificis de Tres  

Xemeneies. 

Veí de l'Associació de la Casa de la Premsa: 

· Opina que la idea de mobilitat per la 

Muntanya de Montjuïc és bona, però es 

pregunta com podrà desplaçar-se el veïnat 

Marc Serra respon que hi ha un pla 

d'electrificació de tots els busos de la ciutat, 

assolint que tots siguin elèctrics o híbrids. 
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entre els barris de la Marina i Poble-sec. 

Demana que es tingui molta cura amb aquest 

tema i que es fomenti el transport públic i 

elèctric: els busos 150, 151 i 125. 

· Pregunta quins seran els terrenys de la Fira 

que es podran debatre. Les dues bandes o 

només una. 

· Critica que s'ha demanat moltes vegades fer 

una Comissió de Mobilitat i no se sap res. 

Sobre la Comissió de Mobilitat, està 

convocada per al 10 de novembre. 

Veí demana: 

· Recuperar les intervencions de màxim 3 

minuts per a futurs consells de barri. 

· Posar més pressió al C/ Piquer 26, que des 

de l'Ajuntament es colli tant a jutjats com a 

mossos d'esquadra perquè actuïn. 

· Saber quan es convocarà la taula 

comunitària del barri relativa al pla de neteja 

Cuidem Barcelona, anunciada per Eloi Badia. 

Opina que es neteja molt però amb poca 

eficiència. 

· Que s'estudiï la regulació dels horaris 

d'encesa i apagada de l'enllumenat als 

períodes de tardor. Fa 6 anys que es demana 

per instància. 

Marc Serra respon que C/ Piquer és un 

problema de salut pública, que ha de treballar-

se des dels mossos. Afirma que la coordinació 

ha millorat molt, però que es necessitarà més 

implicació. Recorda que els problemes de 

drogues i okupacions, que són delictes greus, 

són competència dels mossos  i no de la 

Guàrdia Urbana. 

Sobre l'enllumenat, admet que hi ha 

problemes de sincronització d'horaris, 

especialment a les estacions de l'any que hi 

ha canvis d'hora. S'estudiarà el tema des del 

vessant tècnic. 

Veïna opina que està molt bé que es miri per 

la gent sense sostre i la gent necessitada, 

però critica que no es mira per les veïnes "de 

tota la vida". Denuncia que la seva filla de 15 

anys no pot agafar el bus al passeig Montjuïc 

de nit o caminar fins a l'Apolo sense sentir 

inseguretat. Critica que es criminalitzi l'ús del 

cotxe, però no s'actuï sobre la contaminació 

dels creuers del port. Opina que sense 

seguretat al barri, no serveix que es gasti en 

cultura. 

Marc Serra admet que hi ha un problema de 

seguretat al barri, a la ciutat i al país. Explic 

que a Barcelona s'ha notat que ha millorat la 

col·laboració amb els mossos d'esquadra, que 

són qui en té la competència. Ara a més hi ha 

noves promocions de mossos i a l'Ajuntament 

s'han convocat 400 noves places de Guàrdia 

Urbana. 

 

Recorda que cada any moren 1000 persones 

a la ciutat de Barcelona a causa de la 

contaminació atmosfèrica: els que estan més 

en risc són els petits, ha augmentat l'asma 

infantil en un 30%. Es tracta d'un problema 

real i implicarà haver de canviar d'hàbits. 

Explica que hi ha voluntat de tenir més 

fermesa amb el port, malgrat que no està 

entre les competències municipals, mentre 

que la mobilitat a Barcelona sí. Cal millorar el 

transport i el transport metropolità: la mobilitat 

dins la ciutat és prou bona, però el problema 

actual està amb els trens de Rodalies.  
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Finalment, recorda que als Consells de Barri 

hi ha normes: no s'interromp i es parla quan 

es té el torn de paraula. 

Veïna: 

· Explica que hi ha un servei d'inspecció que 

es mira els problemes que hi ha amb les 

voreres i l'asfaltat i es pregunta si també 

passen pel Poble-sec. Denuncia que la plaça 

de les Navas està en molt mal estat. 

· Explica que té un local al C/ de La Bòbila 4 i 

vol saber si l'Ajuntament el podria comprar. 

· Pregunta quina empresa s'ha adjudicat el 

nou contracte de neteja. 

· Denuncia que va interposar una instància 

perquè a l'allargament que es va fer des de la 

pl. de les Navas hi ha excrements d'ocell 

diàriament, però no s'hi fa una neteja diària. 

Vol saber qui decideix quan i on es neteja. 

· Critica que va escriure les preguntes per al 

Consell de Barri per internet i que s'han 

perdut. 

Marc Serra pren nota sobre el local. Informa 

que si qualsevol veí coneix locals que estiguin 

en bones condicions, hi ha pressupost per 

comprar-los i posar-los a disposició de 

comerç.  

 

Sobre el contracte de neteja, explica que no 

se n'ha fet només un, sinó que s'han adjudicat 

lots petits. En el cas del districte, ha guanyat 

l'empresa CLD, del grup Sorigué. Ja treballen 

a Horta-Guinardó i Nou Barris i l'experiència 

és bona, a més es positiu que sigui una 

empresa petita i del país. Sobre com funciona 

la neteja, explica que els caps dintre de 

l'empresa donen les indicacions i segueixen  

les instruccions de la gerència, si bé, a 

vegades, els equips de neteja de zones d'oci 

nocturn segueixen també directrius de la 

Guàrdia Urbana. Proposa que es parli més 

concretament sobre la neteja al proper 

Consell de Barri i recorda que la taula 

comunitària de neteja al Poble-sec està a punt 

de convocar-se. 

Veïna pregunta què està passant amb el 

Palau d'Esports. Falten equipaments, però 

l'edifici està abandonat. 

Marc Serra respon que el Palau d'Esports és 

municipal, però no és un equipament de 

districte sinó de ciutat. Rehabilitar-lo requereix 

inversió molt important: es troba en mal estat 

estructural i és patrimoni. A curt termini no s'hi 

pot intervenir, però s'està treballant en un 

projecte per rehabilitar-lo amb els fons 

europeus. Però això no vol dir que Poble-sec 

es quedi sense poliesportiu: s'iniciarà un 

procés de debat amb la Fira i d'allà es podrà 

guanyar sòl d'equipament. La realitat és que 

serà més fàcil construir-ne un de nou que 

rehabilitar el Palau d'Esports amb pressupost 

municipal en un calendari raonable. 

  

Marc Serra acomiada el Consell de Barri recordant que s'està fent més al Poble-sec del que 

s'havia fet en molts anys, no hi havia cap gran inversió des de la Llei de Barris. Demana als 

participants que intentin anar de la queixa a la proposta, reconeix el malestar que expressen les 

persones que assisteixen al consell, però les insta a implicar-se a tots els espais participatius 
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que s'estan obrint i a les taules on es decideix el Pla de Barris, a la Taula Comunitària de 

Neteja, entre altres espais participatius, i anima a anar-hi de forma crítica, contundent i incisiva. 

 

Sense més intervencions, es tanca la sessió.  

 


